
 
 
 
 

 

 

ZAPISNIK 6. REDOVNE SKUPŠTINE  

HRVATSKOG MUZEJSKOG DRUŠTVA 

 

Skupština je se održana u četvrtak, 21. svibnja 2015. godine s početkom u  13:00 sati u Muzeju Mimara, 

Zagreb, Rooseveltov trg 5. 

Skupštini je prisustvovalo 25 članova Hrvatskog muzejskog društva čime nije ostvaren kvorum (1/5 redovitih 

članova HMD-a). 

Predsjednica je pozdravila sve prisutne članove i zahvalila se na dolasku. Napomenula je kako se zaključci 

skupštine osnovom Dnevnog reda nede modi dostaviti Ministarstvu kulture zbog nedovoljnog kvoruma te 

da je muzejska zajednica što se tiče Prijedloga zakona o muzejima podjeljena.  Također je izvjestila da de se 

Zapisnici s 5. i 6. Skupštine dati na usvajanje na 7. sjednici Skupštine. 

 

Za Skupštinu je predložen i prihvaćen sljedeći dnevni red: 

1. Konačni prijedlog zakona o muzejima 

2. Razno 

AD 1. Konačni prijedlog zakona o muzejima 

 

Predsjednica je konstatirala da su članovi dobili poziv za Skupštinu samo dva tjedna prije zakazanog 

datuma. Razlog tome je rok za reagiranja na  Konačni prijedlog zakona o muzejima. Također je izvjestila da 

su svi s pozivom dobili i Prijedloge zakona o muzejima prvog čitanja u Saboru, Prijedlog izmjena i dopuna 

zakona koje je izradila Radna skupina HMD-a i Konačni prijedlog zakona o muzejima. Nažalost pravovaljane 

odluke Skupštine nede se modi donjeti zbog nedostatka kvoruma. Obzirom na Konačni prijedlog zakona o 

muzejima izvjestila je da se ništa suštinski nije promjenilo i da  je tekst zakona nešto promijenjen čime se 

dobilo na jasnodi prema pribvatnim muzejima i javnim ustanovama, posebno što se tiče Direktive EU o 

uslugama na tržištu.  



 

Član Radne skupine HMD-a Miroslav Gašparovid izvjestio je o sastancima Radne skupine u Ministarstvu 

kulture i tematskoj Sjednici Odbora za obrazovanje, znanost i kulturu Hrvatskog sabora, naglasivši da je 

Konačni zakon o muzejima bitno bolji od onog na prvom čitanju u Saboru obzirom na rješavanje niza 

nejasnoda. Glavne primjedbe su bile u definiranju muzeja prema ICOM-ovoj definiciji, što nije definirano niti 

u važedem Zakonu. Ono što je napomenuo da je Radna skupina tražila izričito definiranje muzeja prema 

ICOM-u, da se definicija izložbenih galerija izbaci te da se zvanja ostave kako je u važedem Zakonu. Također 

je napomenuo da je radna skupina tražila brisanje Direktive EU o uslugama na tržištu, no da je odgovor 

Ministarstva bio da de se konzultirati s predstavnicima EU i tada donjeti odluku. 

Članica Radne skupine HMD-a Goranka Horjan potvrdila je izjave kolege Gašparovida istaknuvši da su se 

članovi Radne skupine složili oko ključnih primjedbi; uklanjanje Direktive iz Zakona, stavljanje ICOM-ove 

definicije muzeja kao neprofitne ustanove, da se napredovanja koja se ved 20 godina provode sadašnjim 

zakonom teško mogu ad hok rješiti, te se predlaže zadržavanje dosadašnjeg rješenja, da se naglasila 

potreba navođenja etičkog kodeksa kao i da se za članove Hrvatskog muzejskog vijeda dao prijedlog da 

članovi  budu eminentni muzejski stručnjaci, muzejski savjetnici i oni s aktivnim međunarodnim 

sudjelovanjem u muzejskim oganizacijama. 

Viši restaurator Damir Doračid izrazio je nezadovoljstvo stjecanjem stručnih zvanja za resturatorsku struku u 

Restauratorskom zavodu naglasivši bitn razlike u obavljanju poslova što je vedina restauratora i dostavila 

kao primjedbu Ministarstvu kulture. Takvo je mišljenje podržala i kolegica restauratorica Ksenija Pintar 

(MUO) 

Darija Ćaleta konstatirala je da su sada jasnije definirana napredovanja u knjižničarskoj struci te da se 

prijedlog o polaganju stručnih ispita za knjižničare ne može bez rasprave i suglasnosti knjižničarske struke 

premjestiti u MDC.  

Mira Francetid napomenula je probleme u napredovanju zbog prijelaza s radnog mjesta kustosa na neko 

drugio radno mjesto, i određenoj vrsti diskriminacije.  

Muzejski savjetnik Vinko Ivid konstatirao je da nema potrebe raspravljati o Zakonu kad odluku i tako 

Skupština ne može donjeti zbog nedostatka kvoruma. 

Predsjednica i nazočni članovi su se složili te je sjednica zaključena s pozivom Predsjednice da se reagira i 

primjedbe pošalju direktno na Ministarstvo kulture.   

Skupština je završila u 14:45.  

 

Zapisnik vodila: 

Milvana Arko-Pijevac 

 

 


